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De trend is onmiskenbaar. Clubs zullen in de toekomst een grotere rol gaan spelen bij de aanleg van nieuwe velden. Een mooi voorbeeld wordt gevormd 

door de clubs IFC en ASWH uit Hendrik-Ido-Ambacht, die samen twee kunstgrasvelden realiseerden op Sportpark Schildman. Vakblad Fieldmanager 

praat met alle betrokkenen: de gemeente, clubbestuurders, de aannemer en de kunstgrasfabrikant. 

Auteur: Hein van Iersel 

Normaal is een interview bij een sportclub een 
nine-to-five klus, maar doordat bij de twee vel-
den ook vrijwillige sportclubbestuurders: John 
Middendorp oud-voorzitter van ASHW en Cees Bijl 
als voorzitter van IFC zijn betrokken is het in dit 
geval avondwerk en mag uw interviewer op zijn 
vrije vrijdagavond door het staartje van de rand-

stedelijke file naar Hendrik-Ido-Ambacht karren.  
Beide clubs delen al sinds de jaren zestig van de 
vorige eeuw een complex dat in totaliteit negen 
velden groot is. Beide clubs zijn meer dan 1000 
leden groot en spelen voetbal op redelijk hoog 
niveau: ASWH komt uit in de hoofdklasse en VV IFC 
speelt eerste klasse. Van echte animositeit of wed-

ijver tussen de clubs is al jaren geen sprake meer. 
Voorzitter Cees Bijl: ‘Natuurlijk spelen we wel eens 
tegen elkaar en gaan we dan voor de winst, maar 
bestuurlijk is het veel slimmer om samen te wer-
ken. Daar worden we allebei beter van.’ Bijl  brengt 
een voorbeeld ter sprake zoals het volgens hem 
zou moeten: ‘Twee clubs uit Nijkerk organiseren 

De club als bouwheer én 
opdrachtgever, maar zonder 
gemeente lukt het niet
Geen budget bij de club noch bij de gemeente, maar toch een nieuw veld!
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op hun terrein de wekelijkse inname van grof vuil 
en het lokale kringloopcentrum. Dat levert beide 
clubs op jaarbasis toch honderdduizend Euro op.’
Het is duidelijk: Hier zijn geen standaard voetbal-
voorzitters aan de bal, maar bestuurders die out-
of-the-box durven te denken als dat in het belang 
van de club is. Diezelfde houding treffen we ook 
aan bij de derde hoofdrolspeler van het interview: 
Michiel van der Vlies, wethouder sport van de 
gemeente Hendrik-Ido-Ambacht en duidelijk een 
fervent voorstander van meer autonomie voor de 
clubs. ‘Wij kunnen als gemeente wel denken dat 
wij precies weten wat goed voor de club is, maar 
uiteindelijk spelen wij niet op het veld. De club 

heeft het meeste belang bij een kwalitatief goed 
veld. Natuurlijk zal een betrokken ambtenaar zijn 
best doen, maar uiteindelijk is het de club die er op 
moet spelen.‘ 
Ik vraag aan de wethouder. ‘Dat klinkt wel heel erg 
liberaal allemaal. Van welke partij bent u? ‘  Van der 
Vlies ‘Ik ben van de CDA, maar dat is als bestuurder 
niet van belang. Hier geldt alleen wat goed is voor 
de club en de gemeente.’
Kunstgras
Beide sportclubbestuurders zijn redelijk unaniem 
in hun keuze voor kunstgras.  Bijl is zelfs erg uit-
gesproken: ‘Over een jaar of vijf spelen we alleen 
nog op kunstgras.’ Capaciteit is daarbij de  belang-
rijkste reden. Beide clubs zijn sterk gegroeid in de 
afgelopen jaren en uitbreiden op hetzelfde sport-
park is niet meer mogelijk. Hendrik-Ido-Ambacht 
klinkt misschien landelijk, maar in werkelijk is het 
oude dorpje aan de rivier door Vinex uitbreidin-
gen al jaren geleden vastgegroeid aan buurdorp 
Zwijndrecht .
 John Middendorp haalt meteen een andere plus-
punt van zijn nieuwe kunstgrasveld aan dat er 
sinds september  van dit jaar ligt: ‘Moest je vroeger 

op veld zes spelen, dan namen ouders in de rust 
niet de moeite om terug naar de kantine te komen 
voor een kop koffie. Nu we onbeperkt op het 
kunstgras hoofdveld kunnen spelen geldt dan niet 
meer. We hebben nog nooit zoveel koffie verkocht. 
Dus ook voor de kantineomzet is dit een fantasti-
sche ontwikkeling. ’ 

Wel capaciteit geen budget
De situatie waar beide clubs mee geconfronteerd 
werden is zal veel collega-bestuurders bekend n 
de oren klinken.  Wel behoefte aan extra capaciteit, 
geen mogelijkheden om op het eigen complex uit 
te breiden, maar vooral het ontbreken van budget 
en dat zowel bij de clubs als bij de gemeente. Toch 
zijn bede bestuurders samen met de gemeente 
aan een proces begonnen om twee kunstgrasvel-
den aan te schaffen.

Hokjes denken 
Van der Vlies: ‘Als gemeente zijn wij gewend om te 
denken in budgetten. Zoveel geld als  investering 
in kapitaalgoederen en zoveel voor onderhoud. 
‘ De wethouder is er stellig van overtuigd dat die 
manier van denken niet altijd het juiste eindresul-
taat oplevert en geeft als voorbeeld de bouw van 
een plaatselijk cultuurcentrum. ‘Als we toen wat 
meer hadden geïnvesteerd  in de bouw, hadden 
we dat dubbel en dwars terug kunnen verdienen in 
besparingen op het langjarig onderhoud.’  

In zekere zin is die manier van denken ook de basis 
voor de aanleg van de twee kunstgrasvelden op 
‘Sportpark Schildman’. Hendrik-Ido-Ambacht heeft 
samen met de clubs een berekening gemaakt 
welke kosten vrij zouden vallen als de clubs aanleg 
en onderhoud van hun velen zelf ter hand zouden 
nemen.  In totaal zou dit volgens Van der Vlies 
uitkomen van een € 45.000,- per jaar. Een bedrag 
dat is samengesteld uit het vrijvallen van de onder-
houdskosten voor de natuurgras voetbalvelden en 
trainingsstroken achter op het sportpark, maar ook 
uit de komende renovaties van deze velden. Met 
dat bedrag in de achterhoofd hebben de clubs ver-
volgens offertes aangevraagd bij een drietal aan-
nemers en hun keuze gemaakt.  Natuurlijk is het 
geld wat zo is opgehaald niet voldoende. Daarom 
is bij beide clubs de jaarlijkse contributie met zo’n 
vijf tot tien Euro iets verhoogd om de som klop-
pend te maken. 
De vraag die dan natuurlijk opkomt. Leidt dat niet 
tot conflicten met de aanbestedingswet ?  Volgens 
Van der Vlies niet, maar de wethouder erkent wel 
dat hij de grenzen van wat mag en kan volgens 
deze aanbestedingswet heeft opgezocht.  Dat 

blijkt wel uit de verwarring die aan tafel ontstaat 
als ik vraag wie nu echt de opdrachtgever is?  De 
clubs hebben de offertes opgevraagd, maar de 
gemeente heeft de uiteindelijke opdrachtbon 
ondertekend.  Volgens Bijl zou er daarom sprake 
zijn van een gedeeld opdrachtgeverschap.  Hoe 
het ook zij, de gemeente is bij de constructie niet 
over een nacht ijs gegaan en heeft de gekozen 
constructie juridisch laten verifiëren. Vanuit zijn 
ambtelijk organisatie is vooral Saskia Platenkamp 
met deze constructie bezig geweest en heeft er 
voor gezorgd dat alles kloppend is.
De gemeente heeft natuurlijk getekend voor de 

7 min. leestijd FORUM

Save the date: 
WoEnSDAg 17 FEbruArI 2016
Op woensdagavond 17 februari 2016 organise-
ren Greenfields en CSC Sport in samenspraak 
met de voetbalclubs ASWH en VV IFC een 
kunstgras seminar op ‘Sportpark Schildman’ in 
Hendrik-Ido-Ambacht. De organisatie neemt 
u tijdens een avondvullend programma mee 
in het totale proces van contractvorming tot 
realisatiefase en praat u bij over de verande-
ringen in de markt die Fifa teweegbrengt met 
de invoering van het vernieuwde Fifa Quality 
Concept. Wat betekent dat voor de opdracht-
gever? En op basis van welke normen en eisen 
maakt u uw keuze? 

V.l.n.r. : Gertjan de Vet, Hugo de Vries, Cees Bijl, Hein van Iersel, John Middendorp en Michiel van der Vlies. 
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opdracht omdat de rente die een overheid kan 
afdwingen bij de financieringsmaatschappij–in dit 
geval  de Bank Nederlandse Gemeenten- veel lager 
is dan de rente die de clubs zelf zullen krijgen. 
Een gedeelte van de financiering is verder gere-
geld via een opslag boven op de jaarlijkse onder-
houdskosten. Gertjan de Vet van de winnende 
aannemers CSC Sport: ‘We waren eigenlijk al rond 
met de clubs en de opdracht was al vergeven toen 
de Hugo de Vries van Greenfields de opmerking 
maakte dat een kunstgrasveld zonder beregening 
een gemiste kans zou zijn. Zeker gezien het niveau 
en de ambities van beide clubs.  De aanlegkosten 
voor een gecombineerde beregeningsinstallatie 
hebben we daarom zelf gefinancierd en verwerkt 
in een langdurige onderhoudsovereenkomst.‘ De 
kosten voor de beregeningsinstallatie bedroegen 
ongeveer 35.000 euro.

onderhoud
De wethouder wilt nog even benadrukken dat de 
basis van de samenwerking tussen de clubs en 

de gemeente weliswaar gebaseerd is op vertrou-
wen, maar zeker niet op blind vertrouwen. Alles 
is duidelijk zwart op wit gezet en verwerkt in een 
side letter  die door het bestuur van beide clubs is  

Tijdspad project:
Marktconsultatie  November 2014
Specificatie uitvraag  Februari 2015
Prijsvorming  April 2015
Bezoek referentieveld Zweden Mei 2015
Start uitvoering  Juli 2015
Oplevering uitvoering September 2015

Trivia:   IFC en ASWH 
ASWH, locatie veld  Hoofdveld
Afmetingen speelveld 100 x 64 meter uitloop rondom 4 meter
Competitie  Zaterdag Hoofdklasse
VV IFC, locatie veld  Hoofdveld
Afmetingen speelveld 100 x 64 meter uitloop rondom 4 meter
Competitie  Zaterdag 4e Klasse
   Zondag 1e Klasse

Kunstgrassysteem:
Kunstgrassysteem   GreenFields® DT3
Top infill    Groen SBR-granulaat
Infill basis    Zwart SBR-granulaat
Sporttechnische laag   Granulight (E-bodemas)
Onderbouw   Funderingsdrainzand
Drainagesysteem   Ja, samengesteld systeem
Certificering   FIFA ** / FIFA *

opDrACHT 
Realisatie van 2 kunstgras voetbalvelden 
(hoofdvelden) binnen de bestaande omhei-
ning. Een kunstgrasveld voor ASWH en een 
kunstgrasveld voor VV IFC. VV IFC heeft 
tevens een nieuwe lichtinstallatie gekregen. 
Opdrachtsom circa € 580.000,00 excl. BTW. 
De gecombineerde beregeningsinstallatie is 
separaat in opdracht gegeven. De opdrachtsom 
bedraagt hiervoor circa € 35.000,00 excl. BTW.

Gertjan de Vet, CSC Sport Hugo de Vries, Greenfields

GreenFields_DT3 Dubbel Tuft.

John Middendorp,  ASWH
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ondertekend. In dit document staan ook afspraken 
vermeldt over onderhoud.  Het reguliere dagelijkse 
onderhoud als slepen doen de clubs zelfs. Voor het 
intensievere jaarlijkse onderhoud is een overeen-
komst gesloten met de onderhoudsbedrijf van CSC 
Sport: CSO Onderhoud. 

Van der Vlies: ‘Ik ben er stellig van overtuigd dat je 
op deze manier met minder geld een beter eind-
resultaat kunt realiseren. Als wij dit als gemeente 

zouden hebben gedaan hadden wij waarschijnlijk 
voor veel geld een gespecialiseerd bureau inge-
huurd. Al dat geld kunnen we nu in het veld ste-
ken.‘ Het grootse verschil wordt door Van der Vlies 
gemaakt door de veel grotere betrokkenheid van 
de clubs. ‘Het is in hun eigen belang dat het beste 
veld er komt te liggen.’

John Middendorp van ASWH, die door zijn collega 
sportclubbestuurder plagend al kunstgrasgoeroe 
wordt genoemd, herkent dat: ‘Het kost veel tijd en 
inspanningen.’ Vervolgens legt hij in een tien minu-
ten durende exposé precies uit wat de essentie van 
het gekozen kunstgrasveld is.‘

Dubbel- tuft 
De clubs zijn de eerste gebruikers van een nieuwe 
innovatie van Greenfields. Eerste gebruiker in 
Nederland wel te verstaan, want eerder installeerde 
Greenfield al een dubbel-tufted Greenfields DT-3 
veld in Zweden, waar vertegenwoordigers van 
beide clubs inclusief de trainer ook zijn geweest 
om het veld te bezoeken en te testen.  
 Enkele jaren geleden introduceerde Greenfields 
geweven matten. Grote voordeel daarbij was dat 
je in een veld makkelijker verschillende kleuren, 
soorten en lengtes vezels door en naast elkaar 
kunt gebruiken. Bij het traditioneel tuften van een 
veld worden met een soort haaknaald een bosje 
vezels van een en hetzelfde type door een backing 
getrokken en vastgezet. Bij dubbel-tuft gebeurt 
dat nog steeds, maar is het mogelijk om per tuft, 

-per polletje zou je kunnen zeggen- verschillende 
soorten vezels en vezellengtes in te voegen. In het 
geval van H-I-Ambacht gaat het om drie verschil-
lende vezels  Achtereenvolgens een boog,- dia-
mant,- en tenslotte een trilobaalvormige vezel.
Hugo de Vries, die namens Greenfields bij het inter-
view aanwezig is: ‘Wij fabrikanten zeggen natuurlijk 
allemaal dat wij één vezel ontwikkelen die alle 
functies moet kunnen vervullen. Dat geldt natuur-
lijk maar ten dele. De ene vezel blijft beter rechtop 
staan en is slijtvast terwijl de andere vezel beter in 
staat is om het infill op zijn plek te houden.
Het resultaat is volgens de Vries een mat die met 
dezelfde hoeveelheid vezels toch iets opener zou 
moten zijn. Dat zou comfortabeler moeten zijn 
voor de voetballer, omdat deze met zijn noppen 
meer contact houdt met het infill. Stabiliteit is 
hierbij het sleutelwoord. Het DT3 kunstgrassysteem 
zou ook beter te onderhouden zijn en vormt in 
zekere zin een breuk met de ontwikkeling dat we 
steeds meer steken in onze velden willen.

Michiel van der Vlies, wethouder H-I-Ambacht Ceel Bijl, IFC

Als we toen meer hadden 

geïnvesteerd in de bouw, 

hadden we dat dubbel en 

dwars terug kunnen 

verdienen in besparingen 

op het meerjarig 

onderhoud
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